
Protokół Nr XVII/2016 

z obrad XVII sesji Rady Powiatu V kadencji, 

która odbyła się w sali konferencyjnej nidzickiego Ratusza 

w dniu 25 marca 2016 r. 

 

Ad. 1. 

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Elżbieta Góralska otworzyła obrady sesji o godzinie 

12:00, następnie przywitała  przybyłych gości, w tym Starostę - p. Grzegorza Napiwodzkiego, Wicestarostę- 

p. Lecha Brzozowskiego, zaproszonych gości, dyrektorów i kierowników jednostek powiatowych, 

wydziałów Starostwa Powiatowego, przedstawicieli partii politycznych, przedstawicieli organizacji 

pozarządowych, służb mundurowych, przedstawicieli lokalnych mediów i wszystkich przybyłych, którzy 

zaszczycili sesję swą obecnością.  

 

Przewodnicząca Rady oświadczyła, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy                       

11 radnych, co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Listy obecności  radnych  i przybyłych gości stanowią załączniki  nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

 

Zmian do porządku obrad sesji nie było. Został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Powiatu. 

3. Sprawozdanie z działalności Zarządu i wykonania uchwał Rady. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja o ogólnej sytuacji ZOZ w Nidzicy. 

6. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Nidzickiego   

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w  

art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2015 rok.  

7. Informacja o stanie utrzymania dróg powiatowych. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmian w budżecie powiatu na rok 2016, 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2016-2025, 

3)  podziału środków na 2016 rok przyznanych samorządowi powiatowemu przez 

Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, 

4) rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Nidzickiego. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 10. Wolne wnioski. 
 

Ad. 2. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie było. Został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 3. 

Do posiedzenia dołączyła radna p. Joanna Szczepkowska. Odtąd w obradach 

uczestniczyło 12 radnych. 

 

Starosta Grzegorz Napiwodzki złożył sprawozdanie z działalności Zarządu w okresie 

między sesjami. Stanowi ono załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. Poza tym dodał, że 

wniosek powiatu na opracowanie planu urządzania lasów znalazł się na I miejscu i 

prawdopodobnie otrzymamy na to zadanie dofinansowanie. Ponadto poinformował, że 

niewiele brakuje do całkowitego pokrycia wniosku Powiatu Nidzickiego na inwestycję w 

- projekt - 



Rączkach. Do rozstrzygnięcia pozostały jeszcze 3 przetargi, więc prawdopodobnie inwestycja 

dojdzie do skutku. Jeśli tak się stanie, to powiat wykona inwestycję za 3.260.000 zł.  

p. Andrzej Bróździński prosił o rozszerzenie informacji dotyczącej udzielenia opinii do 

wniosku Rady Powiatu Mławskiego o zmianie kategorii drogi. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki odparł, że w zależności od tego, jak współpracują 

samorządy, przekazują sobie drogi. Samorządy sąsiednie muszą wyrazić w tej sprawie opinię. 

 

Ad. 4. 

p. Ryszard Kumelski odniósł się do łatania ubytków w drodze wojewódzkiej 545 

przebiegającej przez Nidzicę, w godzinach przedpołudniowych w okresie przedświątecznym. 

Zwrócił się z prośbą do Starosty i Burmistrza, aby na przyszłość uzgadniano z ZDW terminy 

napraw w godzinach popołudniowych, aby nie wywoływać takiego zdenerwowania wśród 

mieszkańców przed samymi świętami. 

Ponadto p. Ryszard Kumelski zauważył, że 17 marca br. w Olsztynie nagrodzono 

laureatów kategoriach: wzorowa gmina i wzorowa firma. Nagrodzona została gmina Nidzica 

w zakresie infrastruktura i inwestycje – za zdobycie I miejsca w województwie warmińsko-

mazurskim. Wskazał, że w województwie jest 116 gmin, a następnie pogratulował 

Burmistrzom wyniku.  

Zastępca Burmistrza – Leszek Śpiewak odniósł się do wystąpienia p. Ryszarda 

Kumelskiego w kwestii naprawy nawierzchni drogi 545. Poinformował, że odbyła się ona na 

wniosek radnych miejskich. ZDW łatał ubytki w jezdni. Termin mógłby być lepszy, ale 

wiemy, że chcieli zrobić dobrze już na święta. Dodał, że został ogłoszony przetarg na drogę 

545. Składanie ofert wyznaczono do 25 kwietnia br., rozstrzygnięcie – do końca czerwca br. 

W wakacje przekazany zostanie plac budowy. Skoro są takie sygnały mieszkańców przy 

okazji łatania dziur, to nie wyobraża sobie, co będzie podczas remontu drogi 545. Samorządy 

muszą się włączyć w planowanie przejazdów na czas budowy. Są informacje odnośnie ruchu 

ciężarowego. Trwają starania o drogę 604 i przystępuje się do opracowania projektu. Stan tej 

drogi jest kiepski. 

Poinformował także radnych, że Burmistrz wystąpił do PKP o przekazanie linii 

Nidzica-Wielbark. Może samorząd ją przejąć. PKP zdemontuje tory, a gminie przekaże 

działki. Będzie można w tym miejscu wybudować ścieżkę rowerową. Sprawa jest w toku.  

p. Ryszard Kumelski uważa, że wyróżnienie Gminy Nidzica w kategorii infrastruktura 

jest uzasadnione. 

p. Andrzej Bróździński zapytał, czy przetarg będzie nie na cały odcinek drogi 

przebiegający przez nasze miasto, czy tylko na ronda. Prosił o potwierdzenie lub 

zaprzeczenie, jeśli jego informacja jest błędna. Zapytał też, za co gmina otrzymała 

wyróżnienie, za obecną, czy przyszłą działalność, za wykonanie, czy planowanie inwestycji. 

p. Leszek Śpiewak odparł, że nie uczestniczył w komisji, nie wie, jakie przyjęła 

kryteria, natomiast kwotowo droga 545 i 604 – to niecałe 100 mln zł, na pewno komisja brała 

to pod uwagę; uzbrojenie strefy ekonomicznej – również olbrzymi wydatek, budowa mostu 

Kraszewskiego, budowa ulic: Kraszewskiego, 3-go Maja, Osińskiego, Ogrodowej i 

Sportowej. To inwestycje, które będą w tym roku. W ciągu tygodnia podpiszą umowy z 

wykonawcami. Wszystko po to, żeby przygotować się do objazdów podczas remontu dróg 

545 i 604. Zaznaczył, że przetargi na te zadania ogłasza się na BIP, gdzie można sprawdzić 

zakres prac. We współpracy z ZDW remontowany będzie fragment drogi 604 - skrzyżowanie 

i wylot na Wielbark, przełożenie mediów pod drogą 545, instalacje będą wymieniane na 

bieżąco, wg potrzeb. Z wykonawcą będzie ścisła współpraca. Na dole w Urzędzie Miejskim 

powstanie punkt informacyjny, gdzie można będzie zapoznać się z planem objazdów. p. L. 

Śpiewak uważa, że środki zainwestowane w infrastrukturę będą skutkowały spadkiem 

bezrobocia  



p. Andrzej Bróździński zapytał ponownie, czy nagroda jest za planowane inwestycje, a 

nie wykonane? 

p. L. Śpiewak odparł, że może pobrać ze strony i udostępnić regulamin konkursu. 

p. Elżbieta Góralska prosiła o tego typu dyskusje w wolnych wnioskach.  

 

Ad. 5. 

Informację o ogólnej sytuacji ZOZ w Nidzicy przedstawiła z-ca dyrektora ds. administracyjnych -      

p. Agnieszka Malinowska. Prezentacja stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokołu. 

W trakcie sprawozdania dołączyła radna p. Ewa Krzyżewska. W obradach uczestniczyło odtąd 13 

radnych. 

Pytań i uwag odnośnie przedstawionej informacji nie było. 

 

Dyrektor ZOZ- Anna Osłowska zachęciła zebranych do zdrowego stylu życia i złożyła 

wszystkim życzenia świąteczne. 

 

Ad. 6. 

Kierownik Wydziału  p. Jolanta Tymińska przedstawiła sprawozdanie z realizacji 

Programu współpracy Powiatu Nidzickiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 

2015 rok. Prezentacja stanowi zał. nr 5 do niniejszego protokołu. 

Uwag i pytań odnośnie sprawozdania nie było. 

 

Ad. 7. 

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Nidzicy – Jacek Dłuski przedstawił informację 

o stanie utrzymania dróg powiatowych, stanowiącą zał. nr 6 do niniejszego protokołu. 

p. Waldemar Słupski zapytał o wysokość kosztów kompleksowego usuwania drzew. 

p. Jacek Dłuski odparł, że na wycinkę drzew zorganizowany był przetarg. Ofertę 

przygotowano tak, żeby firma wskazała, ile jest w stanie nam zapłacić za drewno pozyskane. 

Po odliczeniu kosztów usunięcia drzew, uprzątnięcia terenu i nasadzenia nowych drzew,  

udało się uzyskać jeszcze kwotę ok. 70.000 zł. 

p. Joanna Szczepkowska zauważyła, że przy powierzchniowym utrwalaniu dróg okres 

trwałości nawierzchni wynosi 7 lat. Stwierdziła, że masa dziur jest co roku. Zapytała, jak to 

się ma do tego okresu 7 lat. 

p. Jacek Dłuski odparł, że obsługujemy 1,5 ha dróg. W jednym miejscu dziury są łatane, 

a powstają w innych.  

p. Joanna Szczepkowska uważa, że łatanie na zimno jest nieefektywne, ponieważ 

materiał jest z dziury wymywany. 

p. Jacek Dłuski wyjaśnił, że w okresie jesienno-zimowym stosowane jest łatanie na 

zimno. Technika uzupełniania jest taka, że materiał nie powinien wypaść. 

p. Joanna Szczepkowska zapytała o trwałość takiego zabiegu. 

p. Jacek Dłuski odpowiedział, że trwałość zależy od natężenia ruchu. Na drogach mniej 

uczęszczanych wytrzymuje dłużej. 

p. Ewa Krzyżewska stwierdziła, ż powiat od lat ma w zasobie drogi żwirowe. Zapytała, 

czy dzieje się coś w kwestii przekazania tych dróg dla gmin i czy są na nie jakieś programy? 

p. Jacek Dłuski odparł, że żadna droga powiatowa nie powinna być o nawierzchni 

żwirowej. Drogi te są profilowane 2 razy w roku, uzupełniane ubytki. Nie ma programów 

naprawy tych dróg. Próbowaliśmy podejmować temat przekazania dróg gminom, ale niestety 

nie są nimi zainteresowane. 

p. Ewa Krzyżewska zapytała, kto ma większe możliwości skorzystania ze środków na 

drogi żwirowe. 



p. Jacek Dłuski odparł, że gminy, być może z PROW. 

p. Paweł Bukowski zapytał, czy PZD posiada harmonogram prac na drogach po zimie. 

p. Jacek Dłuski odpowiedział, że nie ma takiego, natomiast PZD posiada niezbędną wiedzę na temat 

stanu dróg i prace wykonywane są sukcesywnie wg potrzeb. 

 

Ad. 8. 1) 

p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie powiatu 

na rok 2016. 

Uwag i pytań nie było. 

Rada w obecności 13 radnych, stosunkiem głosów 12 – „za”, 0 – „przeciw”, 1 – 

„wstrzymujący się” podjęła uchwałę Nr XVII/105/2016 w sprawie zmian w budżecie 

powiatu na rok 2016, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. 2) 

p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2016-2025. 

Pytań i uwag nie było. 

Rada w obecności 13 radnych, stosunkiem głosów 12 – „za”, 0 – „przeciw”, 1 – 

„wstrzymujący się” podjęła uchwałę Nr XVII/106/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2016-2025, która stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. 3) 

p. Anna Kalinowska omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie podziału 

środków na 2016 rok przyznanych samorządowi powiatowemu przez Państwowy Fundusz 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i 

społecznej osób niepełnosprawnych. 

Podkreśliła, że podział środków proponuje Powiatowa Społeczna Rada ds. Osób 

Niepełnosprawnych. Komisje nie miały do niego uwag. 

Pytań nie było. 

Rada w obecności 13 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/107/2016 w 

sprawie podziału środków na 2016 rok przyznanych samorządowi powiatowemu przez 

Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, która stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. 4) 

p. Elżbieta Bieniek omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Starosty Nidzickiego. Podkreśliła, że komisje stałe Rady Powiatu uznały 

skargę za bezzasadną. 

Uwag i pytań nie było. 

Rada w obecności 13 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/108/2016 w 

sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Nidzickiego, która stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki zapytał, czy odpowiedź udzielona p Ryszardowi 

Kumelskiemu  jest wystarczająca. 

p. Ryszard Kumelski potwierdził. 

 



Ad. 10. 

p. Elżbieta Góralska przekazała radnym zaproszenie na Koncert Galowy XXXII 

Festiwalu Poezji, Prozy i Piosenki Francuskiej, który odbędzie się w dniu 23 kwietnia br. o 

godz. 15:00 w Sali Rycerskiej nidzickiego Zamku. 

p. Waldemar Słupski poinformował, że odbyło się wspólne posiedzenie Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Powiatu z Komisją Budżetu i Finansów Rady Miejskiej. Na posiedzeniu tym zostało 

wyjaśnionych wiele spraw, a współpraca jest i będzie, zdaniem radnego, coraz bardziej 

zacieśniała się między samorządami. Podziękował komisjom za wspólną pracę. 

Więcej wolnych wniosków nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady złożyła obecnym życzenia świąteczne i zamknęła o godz. 15:00 

XVII sesję Rady Powiatu w Nidzicy. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

Małgorzata Wojtaszewska 

 


